
Protokół Nr XIII/11
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 29 grudnia 2011r.

Sesja  odbyła się  w sali  Szydłowieckiego Centrum Kultury – Zamek 
przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na sesji obecnych było 15 radnych.
W sesji udział wzięli – zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawna.

Ad.1.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Krystyna  Bednarczyk  otworzyła  sesję, 
powitała zebranych i przewodniczyła obradom.

Przewod.  obrad  stwierdziła  prawomocność  obrad  na  podstawie  listy 
obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawiła ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
4. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art.257 

pkt 1  ustawy o finansach publicznych. 
5. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

Gminy na lata 2012-2022 – odczytanie opinii RIO.
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Szydłowiec 

na 2012r.
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
c) odczytanie  opinii  Komisji  Budżetu,  Gospodarki  i Promocji  Gminy 

i wniosków radnych zgłoszonych w trakcie prac nad budżetem,
d) przedstawienie  stanowiska  Burmistrza  w  sprawie  opinii  komisji 

i wniosków radnych,
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
f) głosowanie  nad  projektem  uchwały  budżetowej  wraz  z  przyjętymi 

poprawkami.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2011 – 2020,
b) zmian w uchwale budżetowej na rok 2011,
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c) ustalenia  stawek  kalkulacyjnych  dla  ustalenia  kwoty  dotacji 
przedmiotowych na rok 2012.

d) przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2012.

9. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na rok 2012r.
10. Przedstawienie  i  przyjęcie  rocznego  planu  pracy  i  kontroli  Komisji 

Rewizyjnej na 2012r.
11. Przedstawienie i przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej 

na 2012 rok.
12. Interpelacje i zapytania radnych.
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych  do  rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwienia.

15. Sprawy różne.
16. Zamknięcie obrad.

Skarbnik I. Czarnota wniosła o zdjęcie z porządku obrad ppkt „a” w pkt 8 
tj. podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2011 – 2020,

Przewod. obrad poddała wniosek pod głosowanie:
za - 13 głosów

Pkt 8 porządku sesji będzie przedstawiał się następująco: 
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2011,
b) ustalenia  stawek  kalkulacyjnych  dla  ustalenia  kwoty  dotacji 

przedmiotowych na rok 2012.
c) przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2012.

Ad.3.
Informację z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej 
w Szydłowcu za okres od 19 grudnia do 29 grudnia 2011 roku przedstawił 
z-ca burmistrza K. Ziółkowski

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:
1. Zarządzenie nr 153/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 19 grudnia 2011 

roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Szydłowiec kredytu w kwocie 
1.093.080  zł  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu  budżetowego 
w 2011  roku  w  związku  z realizacją  zadania  współfinansowanego  ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.
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2. Zarządzenie nr 154/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 19 grudnia 2011 
roku w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania zamówień, których 
wartość nie przekracza wyrażonej w złotych równowartości kwoty 14.000 
EURO.

3. Zarządzenie nr 155/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 23 grudnia 2011 
roku  w sprawie  ogłoszenia  drugiego  przetargu  na  wydzierżawienie 
boksów handlowych miejsc postojowych na targowisku nr 1 w Szydłowcu 
przy ul. Strażackiej/Wschodniej oraz powołania komisji przetargowej. 

4. Zarządzenie nr 156/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 27 grudnia 2011 
roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu i planie 
finansowym z zakresu administracji rządowej na rok 2011.

Burmistrz  skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  następujące 
projekty uchwał:
1. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 

lata 2012 -2022.
2. Projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenie  budżetu  Gminy  Szydłowiec  na 

2012 rok.
3. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2011.
4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek kalkulacyjnych dla ustalenia 

kwoty dotacji przedmiotowych na rok 2012.
5. Projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2012.

Burmistrz skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  uchwały  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  Zespół 
w Radomiu w sprawie:
- opinii  o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i  Gminy w Szydłowcu 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2012 – 2022,

- opinii  o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i  Gminy w Szydłowcu 
projekcie  uchwały  budżetowej  na  rok  2012  oraz  możliwości 
sfinansowania planowanego w budżecie deficytu.

Ponadto Burmistrz:
- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski Komisji Stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu.
- wyraził zgodę na dokonanie umorzeń w podatkach dla 5 osób fizycznych 

na łączna kwotę 4.869,00 zł.
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Ad.4.
Skarbnik I. Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 
2011r.  dokonano  zmian  w  trybie  art. 257  ust.1  pkt  1  ustawy  o finansach 
publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 19 grudnia 2011r. do 29 grudnia 
2011r.
Zarządzeniem  Nr  156/2011  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  27  grudnia 
2011r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1) W  rozdziale  85212  –  Świadczenia  rodzinne,  świadczenia  z  funduszu 
alimentacyjnego  oraz  składki  na  ubezpieczenia  emerytalne  i  rentowe 
z ubezpieczenia społecznego – wpływ dotacji w kwocie 78.000 zł zgodnie 
z decyzją Wojewody Mazowieckiego 266/2011 z dnia 20 grudnia 2011r.

2) W  rozdziale  85219  –  Ośrodki  pomocy  społecznej   –  wpływ  dotacji 
w kwocie  5.830  zł zgodnie  z  decyzją  Wojewody  Mazowieckiego 
325/2011  z  dnia  30  listopada  2011r.  –  środki  na  wypłatę  dodatków 
w wysokości 250 zł. miesięcznie na pracownika socjalnego.

3) W rozdziale 85216 – Zasiłki stałe – zmniejszenie dotacji o kwotę 450 zł 
zgodnie  z  decyzją  Wojewody  Mazowieckiego  326/2011  z  dnia  30 
listopada 2011r.

Zwiększenie o kwotę 83.380 zł.

Ad.5.
Główny specjal. B. Boruszewski przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji. 
Poinformował, że uchwała Nr 78/XII/11 jest w trakcie realizacji, Nr 79 jest 
w trakcie  realizacji,  Nr  80  jest  w  trakcie  realizacji,  Nr  81  jest  w  trakcie 
realizacji, Nr 82 jest w trakcie realizacji, Nr 83 jest w trakcie realizacji, Nr 84 
jest w trakcie realizacji, Nr 85 jest w trakcie realizacji.

Ad.6.
Skarbnik I.  Czarnota  przedstawiła  proj.  uchwały  w sprawie  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-2022.

Wiceprzewod.  L.  Jakubowski  odczytał  uchwałę  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o projekcie 
uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej.
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Opinie komisji:
Komisja Budżetu –  przewod. W. Winiarski poinformował, że Komisja nie 
ma obowiązku wypracowania opinii do WPF.

Radny M. Plewa  spytał jak skarbnik zapatruje się na w opinię, że w 2012 
roku założono wzrost dochodów z tytułu podatków o 11,8% w stosunku do 
przewidywanego wykonania w 2011r. a przyjęto tylko 5% wzrost, skąd takie 
optymistyczne podejście do realizacji w tym zakresie, albo w 2013r. założono 
wzrost dochodów na poziomie 16,6% gdy inflacja nie upoważni radnych do 
podnoszenia w taki sposób podatków. Radny chciałby coś więcej usłyszeć na 
ten temat zanim proj. budżetu zostanie poddany pod głosowanie.

Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała, że te 11,8 % to wynika tylko z jednego 
podatku - z podatku od nieruchomości od osób fizycznych pozostałe podatki 
są  dokładnie  w wysokości  5% zwiększenia  -  to  co Rada uchwaliła  A ten 
procent wynika z tego, że akurat w tym podatku jest bardzo dużo zaległości 
i zostało zaplanowane prawie 8% z zaległości, które powinno być wpłacone 
w 2012 roku. 16,6% to jest zwiększenie dochodów bieżących. Wynika z tego, 
że  udziały  w podatku od osób fizycznych wzrosły  do roku 2010 o prawie 
o 20% (i tą różnicą jak się weźmie do dochodów bieżących to rzeczywiście 
taka kwota wychodzi procentowo) i subwencja oświatowa wzrosła o ok. 
8-9%.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy.

Ad.7.
Skarbnik  I.  Czarnota  przedstawiła  proj.  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
budżetu Gminy Szydłowiec na 2012r. 
Poinformowała, że wczoraj radni na posiedzeniu Komisji Budżetu otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały z dnia 15 listopada 2011r. wprowadzającą 
dochody  i  wydatki  oraz  te  zmiany  które  wprowadziła  Komisja 
Budżetu /w zał. do prot./

Wiceprzewod.  L.  Jakubowski  odczytał  uchwałę  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej na rok 2012 .

Opinię  Komisji  Budżetu,  Gospodarki  i  Promocji  Gminy o  projekcie 
budżetu  Gminy  Szydłowiec  na  2012  rok  odczytał  przewod.  Komisji 
Wojciech Winiarski.
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Przedłożony  Komisji  projekt  budżetu  na  2012  r.  zakładał  dochody 

w wysokości  55.072.238  zł  natomiast  po  przedstawionej  autopoprawce 

w dniu  28  grudnia  2011  r.  przez  Burmistrza  dochody  zostały  zwiększone 

o 3.192.108 zł i wynoszą łącznie 58 455 582 zł. 

Zwiększone zostały również wydatki o kwotę 1.278.085 zł i wynoszą łącznie 

59.733.667 zł.

Deficyt  natomiast  został  zmniejszony  z  kwoty  3  383 344  zł  do  kwoty 

1.469.321 zł i pokryty zostanie przychodami pochodzącymi z emisji obligacji 

komunalnych.

Subwencja ogólna dla gminy to kwota 19.265.795 zł.

Naliczona  subwencja  oświatowa  nie  pokrywała  i  nie  pokrywa  kosztów 

generowanych przez oświatę. Gmina zmuszona jest dokładać ogromne środki 

finansowe do placówek oświatowych.

W naszej gminie oświata to najkosztowniejsza pozycja po stronie wydatków. 

Nowa ustawa o finansach publicznych wprowadziła ostre rygory budżetowe. 

Do roku 2010 gminy mogły zaciągać kredyty i pożyczki na pokrycie deficytu 

budżetowego,  który  spowodowany  był  brakiem  środków  na  pokrycie 

wydatków bieżących, obecnie brak jest takich możliwości. 

Podjęte działania zmierzające do likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Wysocku i przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej w Zdziechowie 

mogą wpłynąć na poprawę płynności finansowej gminy, ale nastąpić to może 

dopiero w 2013 r. 

Komisja  Budżetowa  w  związku  z  zapowiadającym  się  trudnym  rokiem 

budżetowym  wnioskuje  o  bardziej  skuteczną  realizację  planowanych 

dochodów własnych, gdyż ich nie wykonanie może wpłynąć na zachwianie 

równowagi  budżetowej  gminy.  Komisja  na  jednym  ze  swoich  posiedzeń 

zawnioskowała  o  ujęcie  w  dziale  801  Oświata  i  wychowanie  w  planie 

dochodów wpływów z mienia gminnego tj. np. wynajem hal sportowych lub 

sal dydaktycznych w placówkach oświatowych. 
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Od wysokości osiągniętych dochodów uzależniona jest realizacja wydatków. 

W  ślad  za  tym  należy  ograniczać  wydatki  budżetowe  i  na  to  winno  się 

zwrócić szczególną uwagę w trakcie roku budżetowego 2012 .

Plan  wydatków  budżetowych  ujętych  w  projekcie  gminy  Szydłowiec  po 

autopoprawce  zamyka  się  kwotą  59.733.667  zł  w  tym  wydatki  bieżące 

w kwocie 44.768.636 zł i majątkowe w kwocie 14.965.031 zł. 

Przedłożony projekt  budżetu na 2012 rok zawiera zmniejszenie  wydatków 

m.in.  na  pomoc  społeczną  i  administrację.  Wydatki  na  wynagrodzenia 

i pochodne  od  nich  dla  pracowników  Urzędu  Miejskiego  i  jednostek 

organizacyjnych  gminy  przyjęto  bez  podwyżek,  natomiast  w przypadku 

nauczycieli  założono wzrost  wynagrodzenia o 3,8 % od miesiąca września 

2012  r.  Na  wydatki  związane  z funkcjonowaniem  Rady  Miejskiej  nie 

przewiduje  się  wzrostu,  pozostawiono  je  na  poziomie  2011  roku. 

Zaplanowano  jedynie  te  wydatki,  które  są  niezbędne  do  prawidłowego 

funkcjonowania.

W  zakresie  wieloletnich  zadań  inwestycyjnych planuje  się  następujące 

zadania:

-  „Odnowa zabytkowych  obiektów i  przestrzeni  publicznej  w Szydłowcu, 

poprawa  funkcjonalności  i  dostępności  infrastruktury  kulturalnej 

i turystycznej  dla  mieszkańców  Mazowsza”  zadanie  realizowane  będzie 

z własnych środków i ze środków pochodzących z Unii Europejskiej. 

Z budżetu  gminy  w ramach  środków własnych na  realizację  w/w zadania 

zaplanowano  w 2012  r.  kwotę  wynoszącą  –   1.135.945  zł,  w  2013  r.  - 

2.188.437 zł,  w 2014 r. - 940.622 zł. Natomiast ze środków Unii Europejskiej 

w 2012 r.   zaplanowano kwotę   wynoszącą  –  6.437.024 zł,  w 2013  r.  – 

12.401.142 zł, w 2014 r. – 5.330.194 zł

-  „Wykup  gruntów pod  budowę  dróg  –  budowa  ul.  Pięknej  i  Iłżeckiej  – 

zadanie  realizowane  wyłącznie  ze  środków  własnych  na  które  w  2012  r. 

zaplanowano – 300.000 zł, w 2013 r. – 700.000 zł
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Łącznie na te zadania planuje się przeznaczyć kwotę 31. 649.859 zł. 

Zgodnie z  § 3 ust. 4 uchwały Nr 270/LIII/10 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia  9  lipca  2010  r.  w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem  uchwały 

budżetowej Komisja w dniu 13 grudnia 2011 r. wypracowała 12 wniosków, 

które zostały przekazane Burmistrzowi.

Wniosek dotyczący zadania „Modernizacja świetlic wiejskich Majdów, Wola 

Korzeniowa, Jankowice - w ramach PROW - Odnowa i Rozwój Wsi”  nie 

został przyjęty do projektu budżetu. Zostanie wprowadzony w trakcie roku 

po  korzystnym  rozstrzygnięciu  wniosków  złożonych  o  dofinansowanie 

zadania w 2012 r. 

1. Wniosek Komisji  o wprowadzenie zadania „Opracowanie dokumentacji 

technicznej  budynku  socjalnego  zlokalizowanego  przy  ul.  Piaskowej 

w Szydłowcu”  –  25.000  zł  dział  900  rozdział  90095  §  6050  został 

przyjęty do realizacji.

2. Wniosek  Komisji  o  wprowadzenie  zadania  „Wykonanie  dalszej  części 

chodnika przy  ul. Kościuszki  -  od ul.  Metalowej  w kierunku zjazdu na 

obwodnicę”– 20.000 zł, dział 600 rozdz. 60016 § 6050 został przyjęty do 

realizacji.

3. Wniosek Komisji  o wprowadzenie zadania „Opracowanie dokumentacji 

technicznej na budowę ul. Parkowej i  ul.  Spacerowej oraz dokończenie 

ulic:  Kochanowskiego,  Mickiewicza  i  Żeromskiego”  – 30.000 zł,  dział 

600 rozdz. 60016 § 6050 został przyjęty do realizacji.

4. Wniosek  Komisji  o  wprowadzenie  zadania  „Remont  chodnika  wzdłuż 

ulicy Kamiennej od ul. Folwarcznej do cmentarza” – 20.000 zł, dział 600 

rozdz. 60016 § 4270 został przyjęty do realizacji.

5. Wniosek Komisji o wprowadzenie zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w ul. Dworskiej, Kwiatowej, Podzamcze i Lipowej” – 50.000 zł, dział 600 

rozdz. 60016 § 6050 został przyjęty do realizacji.

6. Wniosek  Komisji  o  wprowadzenie  zadania  „Budowa  chodnika  od 
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ul. Partyzantów do ul. Jagiellończyka /osiedla nad zalewem/”-20 000 zł, 

dział 600 rozdz. 60016 § 6050 został przyjęty do realizacji.

7. Wniosek  Komisji  o  wprowadzenie  zadania „Wsparcie  finansowe  dla 

Zarządu  Spółki  Wodnej  w Szydłowcu”  –  5.000  zł,  dział  900  rozdział 

90019  w  ramach  środków  z ochrony  środowiska,  został  przyjęty  do 

realizacji.

8. Wniosek  Komisji  o  wprowadzenie  zadania  „Budowa  parkingu  przy 

ul. Wschodniej (Zespół Szkół im. Jana Pawła II) – 50.000 zł, dział 600 

rozdz. 60016 § 6050 został przyjęty do realizacji.

9. Wniosek  Komisji  o  wprowadzenie  zadania  „Przygotowanie 

i zagospodarowanie terenu i wykonanie dokumentacji na budowę gościńca 

(świetlica)  sołectwa  w miejscowości  Chustki”  –  10.000  zł,  dział  010 

rozdz. 01095 § 6050 został przyjęty do realizacji.

10.  Wniosek Komisji o wprowadzenie zadania „Budowa małej infrastruktury 

w miejscowości Ciechostowice” – 5.000 zł, dział 010 rozdz. 01095 § 6050 

został przyjęty do realizacji. 

11. Wniosek  Komisji  o  wyszczególnienie  zadania  „Remont  drogi  gminnej 

przez las do miejscowości Łazy” – dział 600 rozdz. 60016 § 4270 został 

przyjęty do realizacji.

Razem w/w wnioski zamykają się kwotą 230.000 zł.

Prognozowane  zadłużenie  Gminy w  roku  2012  w  przedłożonym 

projekcie  budżetu  stanowiło  47,87%  planowanych  dochodów  ogółem 

i mieściło się we wskaźnikach zawartych w ustawie o finansach publicznych, 

które  jako  maksymalny  poziom  zadłużenia  określa  60%  dochodów.  Po 

wprowadzonej autopoprawce zadłużenie zmniejszyło się do 43,84 %

Poprzez szczegółową analizę projektu budżetu na 2012 r., polegającą 

na omówieniu dochodów, wydatków, przychodów i  rozchodów, wydatków 
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inwestycyjnych,  wypracowanych  wniosków Komisji,  które  miedzy  innymi 

stanowiły  podstawę  do  wniesienia  autopoprawki  przez  projektodawcę 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Promocji Gminy biorąc powyższe pod uwagę 

opiniuje pozytywnie projekt budżetu na 2012 r. 

Ad.7d.
Z-ca burmistrza K. Ziółkowski poinformował, że w dniu 15 grudnia zostało 
złożone do Burmistrza 12 wniosków do budżetu.  Z tych 12 wniosków 11 
zostało przyjętych . Przewod. K. Budżetu odczytał już treść wszystkich 11 
wniosków,  natomiast  jeden  wniosek  o  którym  przewod.  W.  Winiarski 
wspomniał  dotyczył  wprowadzenia  do  budżetu  realizacji  i  modernizacji 
świetlic w miejscowości Majdów, Wola Korzeniowa i Jankowice. Ponieważ 
na  te  zadania  UM  jest  w  trakcie  przygotowywania  wniosków  w  ramach 
Odnowy  i  rozwoju  wsi  i  z  chwilą  kiedy  te  wnioski  przejdą  zostaną 
wprowadzone na bieżąco w roku 2012 do budżetu.

Ad.7e.
Radna  I.  Świątkiewicz-Woda stwierdziła,  że  ma  wiele  wątpliwości 
ponieważ wiele zadań inwestycyjnych nie było uwzględnione w tegorocznym 
budżecie.  Słuchając  opinii  RIO i  Komisji  Budżetu  ten  deficyt  budżetowy 
wydaje się zbyt duży dlatego, że zostały zaciągnięte wysokie kredyty które 
trzeba będzie spłacić. Z uwagi na to, że nie jest członkiem Komisji Budżetu 
poinformowała,  że  nie  miała  możliwości  przeforsować  swojego  wniosku, 
który dotyczył budowy kanalizacji sanitarnej w sołectwie Barak. Zapytała jak 
długo trzeba będzie czekać na realizację niektórych zadań tak potrzebnych 
ludności. 

Radny  M.  Plewa -  z  roku  na  rok  wzrasta  wysokość  zadłużenia  Gminy 
w stosunku do wartości budżetu. Obecnie zaczyna sięgać ponad 40% . Ten 
w I wersji projekt budżetu to było 47,8 % w II wersji jest już zmniejszone do 
43%.  Istotne  są  opinie  RIO  co  do  budżetu.  Opinia  którą  przedst. 
L. Jakubowski odnosiła się do proj. budżetu I wersji. Natomiast brak opinii 
nowej wersji  budżetu. Radny zapytał,  czy Rada może głosować bez opinii 
RIO nową wersje budżetu a może istotne byłoby odniesienie się RIO do tej 
wersji? 

Radny  M.  Koniarczyk -  treść  uchwał  RIO  zawiera  sformułowania,  iż 
przedstawiony projekt pozwala na uchwalenie budżetu na rok 2012. Razem 
z uzasadnieniem zawiera wskazówki i zalecenia o których należy pamiętać, 
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żeby  planować  wydatki  tak,  by  w  następnych  latach  można  było 
skonstruować  budżet  i  zachować  płynność  finansową.  Radni  czują  się 
odpowiedzialni  względem  mieszkańców  w  dysponowaniu  publicznym 
groszem i czują się zobligowani do zastanawiania się nad każdą wydawaną 
kwotą. Radni muszą stać na straży interesów mieszkańców gminy i myśleć 
perspektywicznie,  z  troską  na  następne  lata.  Radni  podjęli  się  realizować 
wiele zadań z udziałem dużych środków UE oraz własnych. Dlatego należy 
zrealizować te inwestycje. Jest to dla wszystkich priorytet. Mimo tak trudnej 
sytuacji  w  finansach  publicznych  nie  tylko  w  gminie,  ale  też  w  kraju 
wstrzymanie  inwestycji  nie  byłoby  wskazane  z  punktu  widzenia  rozwoju 
naszej gminy. Stwierdził, iż liczy, że w tej kwestii będzie poparcie wszystkich 
radnych .

Radny L. Jakubowski –budżet 2012 roku to trudny budżet Radni pracowali 
nad nim po kilkanaście godzin, przez kilkanaście dni. Wypracowane zostało 
kilka wniosków, które pozwalają radnym zawrzeć w tym budżecie zadania 
o które mieszkańcy zabiegali. W ostatnim akapicie uchwały RIO jest zapis 
„zaleca  się  ponowne  przeanalizowanie  proj.  budżetu  pod  kątem  realności 
dochodów  i ograniczenia  wydatków,  a  w  szczególności  planowanych 
w 2012r.  nowych  zadań  inwestycyjnych,  a  także  poziomu  zadłużenia 
Gminy”.  Rada  wraz  burmistrzem  postanowili  zmniejszyć  te  rzeczy  i  to 
wynikało z przedstawionej opinii przez przewod. W. Winiarskiego. Wskaźnik 
zadłużenia  spadł.  Każdy  radny  zgłaszał  wnioski,  bo  one  są  zasadne.  Nie 
sposób  powiedzieć  że  w  tym  roku  nie  realizujemy  żadnych  zadań  tylko 
spłacamy  kredyty.  Nie  można  tak,  bo  inni  będą  pozyskiwać  środki, 
realizować zadania a nasza gmina będzie stała w miejscu. Szydłowiec nie jest 
gminą przemysłową, dlatego musi się posiłkować kredytami, obligacjami, aby 
realizować te rzeczy na które jest teraz czas, są środki, są programy w które 
należy wejść. Nie da się inaczej realizować, trzeba nawet za cenę zadłużenia. 
Radny uważa,  że  budżet  jest  pozytywny. Oznajmił,  że będzie  głosował  za 
jego przyjęciem.

Radna D. Jakubczyk stwierdziła, że debata nad budżetem 2012r. była długa 
i burzliwa. Skutkiem tego była wniesiona autopoprawka do proj. budżetu. Jej 
zdaniem ta autopoprawka zawierała zbyt mało treści. 
Radna  zauważa.  że  RIO  podpowiada,  iż  dochody  są  zawyżone,  żeby 
przypatrzeć  się  wydatkom inwestycyjnym zwłaszcza  nowo  zaplanowanym 
i ewentualnie pod takim kątem go zmienić. Przedstawiona autopoprawka nie 
była  konsultowana  z  Regionalną  Izbą  Obrachunkową.  Rada  na  dzisiejszej 
sesji  uchwali  budżet,  ten  budżet  zostanie  przekazany  wraz  z  Wieloletnią 
Prognozą Finansową do RIO a następnie do Rady trafi ponowna opinia. Jakie 
będzie stanowisko RIO w tej sprawie to nie wiadomo.
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Radna ubolewa, że nikt nie chce słuchać jej podpowiedzi, nie chce korzystać 
z  jej  doświadczenia  a  ona  stara  się  pomóc.  Zaproponowała  współpracę 
skarbnik I. Czarnocie. 
Pochwaliła formę autopoprawki do proj. uchwały budżetowej na 2012 rok - 
jest w zakresie dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów. 
Zdaniem radnej  brakuje  autopoprawki  do  WPF,  która  odzwierciedla  proj. 
budżetu  i  sam  budżet  Jeśli  się  zmieniają  relacje  w  zakresie  wysokości 
dochodów i wysokości wydatków zwłaszcza tych majątkowych /bo powinien 
jeszcze być załączony wykaz przedsięwzięć/ to komisja powinna jeszcze nad 
tym  pracować,  przegłosować  to.  Stwierdziła,  że  ma  odczucie,  że  coś  tu 
zostało  nie  dopełnione.  Jeśli  chodzi  o  samo  zadłużenie  to  poprzez  tą 
autopoprawkę rzeczywiście spada. Ale obawy zostają – co będzie w trakcie 
roku budżetowego. 
Radna ponownie poruszyła sprawę tego 1 mln zł. Stwierdziła, że on jest po 
stronie  wydatków w budżecie  powiatu..  Jak  RIO to  zauważy,  to  wyjdzie 
w budżecie  powiatu  niedopełnienie.  Bo  na  jakiej  podstawie  jest  wpływ 
w jednym budżecie jeśli w drugim nie ma wypływu.

Wniosła  poprawkę  do  autopoprawki  –  po  przeczytaniu  interpretacji 
klasyfikacji budżetowej ta kwota 15 tys. zł za wynajem sal dydaktycznych to 
jest  typowy  wpływ  z  mienia  i  zwróciła  się  o  wprowadzenie  poprawki 
w § 0830 § 0750 
Na zakończenie radna poinformowała, że pomimo wniesieniu szeregu uwag 
będzie głosowała za przyjęciem tego budżetu.

Skarbnik I.  Czarnota odniosła się do wypowiedzi  radnej  D. Jakubczyk - 
§ 075  uznawała  jako  czynsze.  Poinformowała,  że  chciałaby  to  zmienić 
w trakcie roku tzn. na pierwszej sesji nowego roku uchwałą w sprawie zmian 
w budżecie w 2012r., aby nie burzyć harmonii tego budżetu.
– opinia o budżecie z RIO wpłynęła do Urzędu Miejskiego w dniu 20 grudnia 
br.  RIO  zaleca  zweryfikować  zadłużenie  Gminy.  Starano  się  to  zrobić 
poprzez zmniejszenie wydatków majątkowych i jednocześnie zmniejszeniem 
emisji obligacji komunalnych. Jest to kwota ponad 820 tys. zł co dla naszej 
gminy nie jest mało. Mamy dwa duże projekty finansowane z budżetu Gminy 
i z budżetu  środków unijnych.  Gmina  zadeklarowała realizację  tych zadań. 
Wiadomo,  że  nasze  zadłużenie  wynosi  43%  to  wcale  nie  jest  małe 
zadłużenie /mimo, że do 2014r. jest 60%/ 
Wszyscy się  obawiają  realizacji  tego budżetu,  bo zachwianie  jakiekolwiek 
dochodów może zachwiać wskaźnikami. Planowane jest wykonanie w tych 
wysokościach,  które  zostaną  uchwalone.  Budżet  roku  2011  też  był  ciężki 
i będzie zrealizowany. 
Co do konsultacji autopoprawki z Regionalną Izbą Obrachunkową to nie było 
takich możliwości żeby skonsultować, bo był okres świąteczny. 
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Z-ca burmistrza K. Ziółkowski udzielił odp. radnej I. Świątkiewicz-Woda - 
w wyciągu  prot.  Komisji  Budżetu  znalazły  się  zapisy,  które  mówią 
o zadaniach, przy których nie było przypisanych kwot:
1. Ułożenie dywanika asfaltowego na ul. Kamiennej od końca starej części 

cmentarza do ul. Hubala.
2. Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Książek Stary i Książek Nowy.
3. Budowa stacji uzdatniania wody.
4. Opracowanie  dokumentacji  na  rozbudowę  Miejskiej  Oczyszczalni 

Ścieków.
5. Budowa suszarni osadów na Miejskiej Oczyszczalni Ścieków.
6. Budowa kanalizacji sanitarnej Barak, Wola Korzeniowa, Sadek.
7. Opracowanie  dokumentacji  na  budowę  kanalizacji  deszczowej  osiedla 

Podzamcze.
Te  wnioski  były  hasłami. Jednocześnie  w tym samym protokole  Komisja 
Budżetu  poddała  pod  głosowanie  inne  wnioski,  które  zawierały  wartość 
finansową. Stąd te 12 wniosków które posiadało wartości było przegłosowane 
przez  Komisję,  przedłożone  Burmistrzowi  i  Burmistrz  te  12  wniosków 
rozpatrzył  w  ten  sposób,  który  był  przedstawiony  przez  przewod. 
W. Winiarskiego.

Przewod. obrad stwierdziła, że należy krótko odpowiedzieć, że w tym roku 
to zadanie nie weszło, ale będziemy się starać w przyszłym roku wprowadzić 
do budżetu. 

Radnemu  M.  Plewie  odp.  skarbnik  I.  Czarnota  opinia  RIO  jest  do  proj. 
budżetu na rok 2012, który został skierowany 15 listopada 2011r. Jeśli będą 
uwagi do uchwalonego juz budżetu to RIO wyda swoja opinię.

Radny  W.  Winiarski w  uzupełnieniu  do  zapytania  radnej  zaznaczył,  że 
Komisja  Budżetu  analizuje  te  wnioski  które  wpływają  z  innych  komisji. 
Wnioski  zostały złożone jedynie przez Komisję  Infrastruktury.  Każda inna 
komisja  mogła  wypracować własne wnioski,  wskazać  źródło finansowania 
i wtedy jest podstawa do tego, żeby Komisja Budżetu te wnioski głosowała. 
Podziękował burmistrzowi, skarbnik oraz Komisji Budżetu za przygotowanie 
najważniejszego dokumentu dla samorządu czyli budżetu.

Radna D. Jakubczyk zaproponowała przegłosowanie poprawki:
przeniesienie dochodu w kwocie 15 tys. zł w dz. 801 rozdz. 80101 z § 083 do 
§ 075.

Głosowanie poprawki:
za- 14 głosów /jednogłośnie/
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Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały wraz z poprawkami
głosowanie: za – 15 głosów /jednogłośnie/

Przewod. obrad ogłosiła 15 min. przerwę w obradach.

Agnieszka  Klepaczewska  członek  Sztabu  WOŚP  w  Szydłowcu  -  juz  8 
stycznia  2012r.  po  raz  dwudziesty  w całej  Polsce  będzie  grać  największa 
orkiestra  świata.  Również  w Szydłowcu  po  raz  dwudziesty  realizowany 
będzie Finał WOŚP. SzOKiS-Zamek ma w planach zorganizowanie atrakcji 
dla mieszkańców, które mają na celu spowodowanie zebrania jak największej 
kwoty pieniędzy, którą wyśle się do fundacji wspomagając ich działania. 
Zaprosiła na imprezy które odbędą się na Rynku Wielkim w godz. od 1000 do 
1300 Natomiast od godz.1700 na dziedzińcu zamkowym odbędzie się finałowy 
koncert z udziałem zespołów muzycznych, z licytacjami i ze „światełkiem do 
nieba”. Zwróciła się z gorącą prośbą o wsparcie finansowe . Jest to impreza 
o charakterze  charytatywnym,  ale  wielu  rzeczy  bez  użycia  środków 
finansowych nie uda się zrealizować.
W imieniu  całego  sztabu  i  wszystkich  120 wolontariuszy  zwróciła  się  do 
radnych  z  prośbą  o  pomoc  w realizacji  działań  Finału  Wielkiej  Orkiestry 
Świątecznej Pomocy w Szydłowcu. 

Ad.8a.
Skarbnik  I.  Czarnota  przedstawiła  autopoprawkę  do  proj.  uchwały 
polegającą na zmianie § w dochodach w dz. 801 rozdz. 80101 § 083 – 1.200 
zł i § 075 - 1.200 zł. Następnie przedstawiła proj. uchwały w sprawie zmian 
w uchwale budżetowej na rok 2011.Stwierdziła, że w wyniku wprowadzenia 
autopoprawki treść uchwały nie ulega zmianie.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Dyskusja:
Radna D. Jakubczyk w dziale oświata są znaczne zwiększenia w pozycji 
wynagrodzenia  osobowe  pracowników.  To  już  występuje  po  raz  kolejny. 
Zapytała, z czego wypływa tak duże niedoszacowanie w pozycji wydatków 
sztywnych.  Jak  to  się  ma  później  do  pozycji  w  sprawozdaniu  dot. 
zaangażowania wydatków budżetowych. Zapytała również o § który powtarza 
się w każdym dziale, rozdziale budżetu to są składki na PFRON. Są spore 
pozycje zaplanowane w każdej jednostce organizacyjnej Urzędu Miejskiego. 
Radna  poruszała  już  ten  problem na  posiedz.  Komisji.  Chciałaby  żeby  to 
przemyśleć i zejść z tych składek.
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Ma wrażenie, że planuje się spore kwoty po to, żeby funkcjonowały przez 
rok, a z końcem roku dowolnie je przenieść. To się powtarza i powiela co 
roku. Zaintrygował radną ten paragraf i wysokość kwoty w samym UM, gdzie 
na 2011r. zaplanowana była kwota 50 tys. zł a za półrocze wydane było 2 tys. 
zł.  Później  te  pieniądze  są  ciągle  gdzieś  przenoszone.  Zaproponowała 
uporządkowanie tego poprzez zatrudnienie osoby niepełnosprawnej, aby nie 
płacić  tych  składek,  a  gospodarka  finansowa  w  miarę  byłaby  racjonalna 
i przejrzysta.  Zdaniem  radnej  jest  to  przelewanie  pieniędzy  z  pustego 
w próżne.

Skarbnik I. Czarnota odpowiedziała, że plan na PFRON jest uzależniony od 
ilości zatrudnionych osób. I rzeczywiście skutek zmniejszenia tych składek to 
jest zatrudnienie osób niepełnosprawnych. W UM jest 5 osób z orzeczeniami 
o  niepełnosprawności.  Trudno  jest  jej  kierować  polityką  kadrową  gminy 
i zatrudniać osoby niepełnosprawne.  Zatrudnione były  2 osoby z  funduszu 
interwencyjnego  i  robót  publicznych  i  dzięki  temu  te  składki  zostały 
pomniejszone. W trakcie roku można je zdjąć, ale nie można tego planu na 
początku  roku  zmniejszyć,  bo  nie  wiadomo  jaka  będzie  tendencja 
w zatrudnieniu osób niepełnosprawnych. 
Co do wynagrodzeń nauczycieli wszyscy wiedzą, że przy uchwalaniu budżetu 
zeszłorocznego i  tegorocznego zmniejszony został  plan na wynagrodzenia. 
W związku z tym w miarę oszczędności przenoszone są te środki i zostanie 
zapłacony ZUS tegoroczny jeszcze w miesiącu grudniu czyli nie obciąży to 
budżetu roku przyszłego. 

Radna D. Jakubczyk kontynuowała swoją poprzednią wypowiedź dotyczącą 
składek PFRON-u za 2010r. podając przykład - sprawozdanie z wykonania 
budżetu przykładowo - wykonanie stanowi 20 tys. zł więc planując budżet na 
2011r. powinno się ująć kwotę z ewentualnym jakimś wzrostem o wskaźnik 
inflacji, ale jak z wykonania poprzedniego roku w planie na następny rok robi 
się 50 tys. zł, to jest jakby szufladkowanie pieniędzy. Stwierdziła, że są inne 
potrzeby  jak  chociażby  niedoszacowane  płace  w  oświacie.  Problem 
wynagrodzeń dla nauczycieli jest znany w całym kraju. Wiadomo, że każdy 
samorząd  się  z  tym boryka,  bo ustawodawca narzuca podwyżki  określone 
procentowo. One generują z roku na rok wzrost – i np. porównując rok 2012 
do 2011 jest dużo niedoszacowany. Później znowu trzeba będzie szukać tych 
pieniędzy  i  łatać  budżet.  A  jak  by  nastąpiło  zachwianie  równowagi 
budżetowej – chociażby te nieszczęsne udziały w podatku dochodowym od 
osób fizycznych,  które  nie  wpływają do wysokości  planu,  czy  zachwianie 
równowagi  budżetowej  w  zakresie  realizacji  dochodów  własnych  gminy, 
gdzie widać że procentowo zostały bardzo wysoko wyszacowane na około 
130% co wytyka RIO 
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Zwróciła się do skarbnik, aby do planowania podeszła bardziej realistycznie. 
Płace  powinny być zaproponowane na  realnym poziomie,  bo  wiadomo że 
jeszcze  w  styczniu  wejdzie  uśrednienie  dla  nauczycieli.  To  jest  bardzo 
poważny problem, to będą duże kwoty i następnie będzie szukanie pieniędzy.
Treść jak również konstrukcja samego budżetu zdaniem radnej ma jeszcze 
wiele do życzenia. Poprosiła o bardziej poważne podejście do tego, bardziej 
realnie. 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.8b.
Dyr. SZUK Tadeusz Świercz przedstawił proj. uchwały w sprawie ustalenia 
stawek kalkulacyjnych dla  ustalenia kwoty dotacji  przedmiotowych na rok 
2012 wraz z uzasadnieniem.

Zgodnie  z  art.  219  ustawy  z  dnia  27  sierpnia  2009r.  o  finansach 
publicznych (Dz.U. Nr 57, poz. 1240 ze zm.) dotacje przedmiotowe z budżetu 
jednostki  samorządu  terytorialnego  dla  samorządowych  zakładów 
budżetowych kalkulowane są wg. stawek jednostkowych, które ustala organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego.
W  2012r.  dotacja  dla  Samorządowego  Zakładu  Usług  Komunalnych 
w Szydłowcu udzielana będzie jako:
1. dopłata do kosztów utrzymania gminnych mieszkań socjalnych,
2. dopłata do kosztów składowania śmieci na składowisku odpadów.
Dotacje przedmiotowe udzielane będą do wysokości przyjętych w budżecie 
gminy  Szydłowiec  na  2012r.  tj.  w  łącznej  kwocie  285.000,00  zł  /w tym: 
35.000,00 zł – czynsze lokali socjalnych, 250.000,00 zł- śmieci/stosownie do 
realizacji zadań dotowanych i zatwierdzonego przez dyrektora SZUK planu 
finansowego na 2012r.
W związku  z  powyższym niezbędne  jest  podjęcie  uchwały  w tej  sprawie 
przez Radę Miejską w Szydłowcu.

Przewod. Komisji Budżetu W. Winiarski zwrócił się do Przewodniczącej, 
aby projekty uchwał nie trafiały w ostatniej chwili do Rady. Rada jest ciałem 
uchwałodawczym i podrzucanie takiego projektu w ostatniej chwili w jakiś 
sposób narusza powagę Rady. Należy się wzajemnie szanować. Ostatnio mało 
było czasu bo trwały prace nad budżetem, było kilkanaście posiedzeń komisji, 
3 sesje w miesiącu. Rada była bardzo zapracowana. Tego trzeba dopilnować. 
Jeżeli  nie  będzie  dostarczony  proj.  uchwały  wraz  porządkiem  obrad  nie 
należy poddawać tego na sesję.

Dyr. SZUK T. Świercz odczytał uzasadnienie do proj. uchwały:
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Dotacja do kosztów utrzymania 1 m  2   pow. użytk. lokali socjalnych:  
Powierzchnia użytkowa zarządzanych budynków objętych dotacją gminy 
– 2.209,00m2 tj.:

- budynek Piaskowa 20 – 281,03 m2

- budynek Sadowa 4 – 299,02 m2

- budynek Radomska 38 – 140 m2

- budynek Piaskowa 22 – 306,80 m2
- budynek Kilińskiego 10 – 226,56 m2

- budynek Radomsk 50 – 199,08 m2

- budynek Garbarska 7 – 175,90 m2

- budynek Kościuszki 265 – 125,40 m2

- budynek Kościuszki 176 – 315,21 m2

- budynek Kościuszki 155 – 140,00 m2

Jednostkowa stawka kalkulacyjna dla dotacji przedmiotowej ujętej w planie 
budżetowym zakładu na 2012r. wynosi 15,84 zł.m2/rok, co miesięcznie daje 
1,32 zł/m2

35.000,00 zł : 2.209,00 m2  = 15,84 zł/m2/rok
15,84 zł/m2 : 12 m-cy  = 1,32 zł/m2/m-c

Dotacja do kosztów składowania 1m  3   śmieci na składowisku odpadów:  

Ilość śmieci składowana na wysypisku – 6.000,00 m3/rok

Jednostkowa stawka kalkulacyjna dla dotacji przedmiotowej ujętej w planie 
budżetowym zakładu na 2012r. wynosi 41,67 zł/m3/rok, co miesięcznie daje 
kwotę 3,47 zł/m3.

250.000,00 zł  :  6.000 m3  = 41,67 zł/m3/rok
41,67 zł/m3  :  12 m-cy  = 3,47 zł/m3/m-c

Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie. 

Radny M. Plewa zwrócił  się  z  pytaniem odnośnie  dotacji,  które  otrzyma 
SZUK 
1. kto będzie ostatecznym beneficjentem tych dotacji tzn. czy jeśli to będzie 

na  mieszkania  socjalne  to  o  tyle  będą  mieć  pomniejszone  opłaty  za 
mieszkania socjalne mieszkańcy, czy te pieniądze zostaną w SZUK ? Kto 
będzie  ostatecznym  beneficjentem  dotacji  na  składowanie  śmieci  na 
wysypisku?  Czy  te  pieniądze  zostaną  w  SZUK,  czy  o  tyle  będą 
zmniejszone opłaty osób czy instytucji które będą te śmieci dostarczały?

17



2. Jaki  procent  całości  kosztów  stanowią  te  dotacje  czyli  ile  kosztuje 
utrzymanie mieszkania socjalnego i ile z tego zostaje jako dotacja i jaki 
jest koszt wywozu 1 m3 śmieci i jaki to jest udział w tej dotacji?

Odpowiedzi udzielił T. Świercz – 
-  kiedy  mówimy  o  mieszkaniach  socjalnych  to  nie  zostaje  w SZUK,  bo 
mieszkania socjalne są dotowane przez gminę. W związku z tym czynsz za 
mieszkania  socjalne  jest  zaniżony  w  porównaniu  do  jego  kosztów,  które 
SZUK musi ponieść. To jest ta dotacja – 35 tys. zł 
Natomiast jeśli chodzi o MWŚ – to jest przewidziane 250 tys. zł /rok. Dotacja 
stanowi kwotę, która jest między kosztami jakie zakład poniesie a wpływami 
do zakładu.
A jeżeli  chodzi  o  ilość  m3 wywozu  tych nieczystości  to  są  różne,  ale  są 
mniejsze niż ALMAX, który wywozi na terenie Szydłowca.

M. Plewa spytał  jaką część ta dotacja stanowi całkowity koszt  utrzymania 
mieszkania powiedzmy jakiś  5 zł /m2 czy 3 zł.

T. Świercz - jeśli czynsz wynosi 1,33 zł dla mieszkań socjalnych to ta dopłata 
nie może być mniejsza niż połowa całości czynszu.

Radna D. Jakubczyk zwróciła uwagę, że na projekcie uchwały brak napisu 
„projekt” i poprosiła o uzupełnienie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.

Ad.8c.
Insp. J. Kopycka przedstawiła proj. uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych 
i Narkomanii na rok 2012.

Opinie komisji:
Komisja Edukacji - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.9.
Wiceprzewod. RM Artur Łyczek przedstawił plan pracy Rady Miejskiej na 
2012 rok.
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STYCZEŃ
- Prace nad programem ochrony środowiska i planem gospodarki 

odpadami
- Prace nad ustawą o utrzymaniu czystości i odpadach gminnych.
- Analiza kosztów utrzymania placówek oświatowych np. ogrzewanie 

placówek, zatrudnienie kadry pomocniczej tj. w rozbiciu na utrzymanie 
stołówek w szkołach.

- Zapoznanie i prace nad procedurą likwidacji szkoły w Wysocku 
i przekształceniem szkoły w Zdziechowie.

- Prace bieżące Rady Miejskiej.

LUTY

-
- Ocena funkcjonowania placówek oświatowych w gminie Szydłowiec.
- Spotkanie z Samorządem Powiatu Szydłowieckiego na temat 

organizacji i realizacji zadań
- Praca nad planem dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez Gminę 
Szydłowiec.

- Sprawozdanie i ocena bezpieczeństwa na terenie gminy Szydłowiec.
- Prace bieżące Rady Miejskiej.

MARZEC

- Ocena funkcjonowania placówek oświatowych pod kątem 
przygotowania do potrzeb nauczania sześciolatków oraz wyposażenia 
placówek w sprzęt komputerowy z udziałem przedstawicieli RM 
w Szydłowcu.

- Zapoznanie się z taryfami zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i odprowadzania ścieków.

- Ocena i przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011r.

- Zapoznanie się z działalnością MOPS:
- analiza sprawozdania z działalności za ubiegły rok,
- opiniowanie bieżących problemów społecznych,

- Ocena działalności gospodarki komunalnej, MWŚ, oczyszczalni 
ścieków. 

- Prace bieżące Rady Miejskiej.

KWIECIEŃ

- Analiza sprawozdania z wykonania budżetu 2011 roku.
- Zapoznanie się z działalnością Szydłowieckiego Centrum Kultury – 

Zamek za rok 2011.
- Ocena stanu dróg po przebytej zimie oraz mienia komunalnego – opinia 

Komisji Infrastruktury.
- Ocena stanu rolnictwa i potrzeb mieszkańców wsi w gminie 

Szydłowiec.
- Prace nad sprawozdaniem z realizacji budżetu Gminy Szydłowiec 

za 2011r. – absolutorium dla Burmistrza.
- Prace bieżące Rady Miejskiej.

- Ocena działalności Spółek „Wodociągi i Kanalizacja” oraz „Ciepłownia 
Miejska” na podstawie analizy przedłożonej przez burmistrza.
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MAJ

- Ocena zaawansowania inwestycji drogowych i sposobu ich realizacji.
- Zapoznanie się z wnioskami złożonymi na dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych na 2012 rok i lata następne. 
- Spotkanie radnych RM w Szydłowcu z uczniami klas gimnazjalnych w 

celu przeprowadzenia zajęć na temat samorządu terytorialnego. 
- Ocena zaawansowania projektu kluczowego pt. „Odnowa zabytkowych 

obiektów i przestrzeni publicznej w Szydłowcu, poprawa 
funkcjonalności i dostępności infrastruktury kulturalnej i turystycznej 
dla mieszkańców Mazowsza”.

- Ocena zaawansowania prac nad sporządzanymi miejscowymi planami 
zagospodarowania przestrzennego.

- Sprawy bieżące Rady Miejskiej – Dzień Samorządowca

CZERWIEC

- Ocena przygotowania placówek oświatowych do akcji letniego 
wypoczynku dzieci i młodzieży.

- Zapoznanie się z realizacją Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2012 rok 
pod kątem letniego wypoczynku dzieci i młodzieży.

- Ocena funkcjonowania targowisk miejskich – ocena targowiska przy 
ul. Wschodniej po  modernizacji

- Prace bieżące Rady Miejskiej.

LIPIEC - Przerwa urlopowa 

SIERPIEŃ

- Ocena przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 
szkolnego 2012/2013

- Zapoznanie się z wydatkami i potrzebami na dożywianie dzieci za I 
półrocze 2012 roku w porównaniu do 2011 roku.

- Udział Rady w przygotowaniach wystawy naszych producentów 
i rzemieślników z naszej Gminy.

- Prace bieżące Rady Miejskiej.

WRZESIEŃ

- Prace nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za I półrocze 2012 
roku.

- Ocena realizacji zadań inwestycyjnych ujętych w budżecie gminy oraz 
remontów dróg i ulic.

- Ocena wykorzystania środków zewnętrznych na inwestycje.
- Składanie wniosków do projektu budżetu na 2013 rok przez radnych 

Rady Miejskiej, sołtysów i innych przedstawicieli społecznych do 
Skarbnika Gminy.

- Ocena realizacji inwestycji zgodnie z harmonogramem prac projektu 
kluczowego oraz realizacja wykonania ulicy Pięknej.

- Prace bieżące Rady Miejskiej.

PAŹDZIERNIK

- Ocena funkcjonowania cmentarza komunalnego.
- Prace nad ustaleniami stawek podatków lokalnych na 2013 rok.
- Przedstawienie i opiniowanie wniosków budżetowych na rok 2013.
- Ocena działalności OSP w Gminie.
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- Ocena wykonania remontów i wnioski.
- Prace bieżące Rady Miejskiej

LISTOPAD

- Prace nad ustaleniem wysokości stawek podatkowych na 2013 rok.
- Praca nad projektem budżetu na 2013r.
- Ocena zaawansowania prac nad sporządzanymi miejscowymi planami 

zagospodarowania przestrzennego.
- Ocena realizacji i zaawansowania inwestycji w roku 2012 w tym 

wniosku kluczowego i wykonanie inwestycji planowanych w budżecie.
- Prace bieżące Rady Miejskiej.

GRUDZIEŃ

- Zaopiniowanie i uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2013r.

- Prace nad projektem budżetu na 2013r.
- Uchwalenie budżetu na rok 2013.
- Ocena stanu technicznego i funkcjonowania targowisk miejskich.
- Ocena funkcjonowania Spółki Komunalnej.
- Prace bieżące Rady Miejskiej.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Radny M. Plewa zwrócił się z prośbą, aby radni otrzymali plan pracy Rady 
Miejskiej.

Ad.10. 
Przewod. Jan Depo  odczytał plan pracy i kontroli Komisji  Rewizyjnej na 
2012 rok. 

Lp. Tematyka posiedzeń Komisji Rewizyjnej Termin

1.
- Przygotowanie sprawozdania Komisji Rewizyjnej za rok 2011
- Kontrola  wykonania  wybranych  uchwał  Rady  Miejskiej 

w Szydłowcu.
Styczeń

2.

- Kontrola  i  analiza  realizacji  Gminnego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych 
i Narkomanii za rok 2011. Luty

3. Analiza ,,sprawozdanie z wykonania budżetu” za 2011r Marzec
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4.

. 
Opracowanie  i  przedstawienie  Radzie  Miejskiej  wniosku  
w sprawie absolutorium dla Burmistrza. Kwiecień

5. Ocena realizacji zadań inwestycyjnych w 2012 roku. Maj

6. Analiza  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy 
Szydłowiec za I półrocze 2012r.

Sierpień
Wrzesień

7. Kontrola finansowa i merytoryczna w zakładach i samorządowych 
jednostkach organizacyjnych Gminy.

Październik

8. Analiza i wydanie opinii w sprawie budżetu Gminy Szydłowiec na 
rok 2013.

Listopad

9.
Opracowanie ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej na rok 2013. Grudzień

10. Opiniowanie  spraw  związanych  z  działalnością  Rady  Miejskiej 
wymagających zajęcia stanowiska przez Komisję Rewizyjną.

Praca bieżąca

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.11. 
Przewod.  Wojciech  Winiarski  odczytał  plan  pracy  Komisji  Budżetu, 
Gospodarki i Promocji Gminy na 2012 rok.

Miesiąc Temat posiedzenia Uwagi

Styczeń

Opiniowanie  proj.  uchwał  dot.  likwidacji  Publicznej  Szkoły 
Podstawowej  w  Wysocku  oraz  zamiaru  przekształcenia 
Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w Zdziechowie  w  filię 
Publicznej Szkoły Podstawowej im. Stefana Grota-Roweckiego 
w Wysokiej.
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Luty
Analiza z wykonania budżetów 2011 r. Jednostek 
Organizacyjnych Gminy Szydłowiec:
- Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
- SzOK
Opiniowanie projektów uchwał oświatowych .

Marzec/Kwiecień

Zapoznanie się z taryfą za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 2011r.

Opinia z wykonania budżetu gminy – 2011 r.
Przygotowanie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Burmistrza Szydłowca 
Sprawozdanie z realizacji inwestycji i remontów w gminie 
Szydłowiec za I kwartał 2011 r. w tym fundusz sołecki.

Maj /Czerwiec Analiza finansowa działań związanych z realizacją projektu 
w ramach. realizacji wniosku kluczowego pn. „Odnowa 
zabytkowych obiektów i przestrzeni publicznej w Szydłowcu, 
poprawa funkcjonalności i dostępności infrastruktury 
kulturalnej i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza”.

Lipiec Przerwa urlopowa

Sierpień Przerwa urlopowa

Wrzesień
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 r. 
w tym analiza wydatków w zakresie administracji Urzędu 
Miejskiego. 

Październik
Sprawozdanie z realizacji inwestycji i remontów w gminie 
Szydłowiec za  II, III kwartał 2012 r. w tym fundusz sołecki.

Listopad Rozpatrzenie projektów uchwał podatkowych na 2013 rok

Grudzień
Analiza realizacji budżetu gminy w 2012 roku .
Omówienie projektu budżety gminy na 2013 r. . 
Opracowanie planu pracy na 2013r.

Komisja  w  ramach  swojej  pracy  opiniować  będzie  projekty  uchwał  dotyczące 
bieżących zmian w budżecie gminy . 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/
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Przewod.  Tadeusz  Poziomkowski  odczytał  plan  pracy  Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2012 rok.

Lp. Miesiąc Rodzaj czynności

Prace bieżące komisji – opiniowanie projektów uchwał
1 Styczeń Prace nad koncepcją rozbudowy i modernizacji oczyszczalni 

ścieków.
Prace nad koncepcją modernizacji dworca autobusowego

2 Luty Prace nad ustaleniem taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i odprowadzania ścieków.

3 Marzec
Prace nad programem ochrony środowiska i planem gospodarki 
odpadami.
Ocena działalności Zakładu Usług Komunalnych tj. wysypiska 
śmieci, funkcjonowania oczyszczalni ścieków – posiedzenie 
wyjazdowe.

4
Kwiecień

Ocena stanu mienia komunalnego w gminie po okresie zimowym.
Ocena stanu rolnictwa i potrzeb mieszkańców wsi w gminie 
Szydłowiec.
Ocena stanu technicznego ulic miejskich oraz  dróg gminnych po 
okresie zimowym – posiedzenie wyjazdowe.
Prace nad sprawozdaniem z realizacji budżetu Gminy Szydłowiec 
za 2011r. – absolutorium dla Burmistrza.

5 Maj
Omówienie inwestycji drogowych i stopnia zaawansowania ich 
realizacji.
Ocena zaawansowania prac nad sporządzanymi miejscowymi 
planami zagospodarowania przestrzennego.

6 Czerwiec
Ocena stanu technicznego i funkcjonowania targowisk miejskich.
Ocena funkcjonowania cmentarza komunalnego.
Ocena realizacji projektu kluczowego i budowy ul.Pięknej i 
Iłżeckiej

7 Lipiec Przerwa urlopowa
8 Sierpień Ocena funkcjonowania selektywnej zbiórki odpadów za pierwsze 

półrocze 2012r.
9 Wrzesień Ocena realizacji i zaawansowania inwestycji ujętych w budżecie 

gminy. 

10 Październik
Ocena wykonanych i niewykonanych remontów dróg – 
posiedzenie wyjazdowe.
Przedstawienie i opiniowanie wniosków budżetowych na 2013r.

11 Listopad Praca nad ustalaniem wysokości stawek podatkowych na 2013r.  
Praca nad projektem budżetu na 2013r. 

12 Grudzień Kontynuacja - praca nad projektem budżetu na 2013r.
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Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Przewod.  Paweł  Bloch odczytał  plan  pracy  Komisji  Statutowej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Etyki Radnego na 2011 rok.

Styczeń
1. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2012r.
2. Prace bieżące.

Luty

1. Ocena  działalności  Straży  Miejskiej  za  2011r.  i bezpieczeństwa  na 
terenie gminy.

2. Prace bieżące.

Marzec

1. Ocena  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Narkomanii za 2011r.

2. Prace bieżące.

Kwiecień

1. Prace nad sprawozdaniem z realizacji budżetu Gminy za 2011 rok.
2. Ocena działalności MOPS-u w zakresie pomocy osobom bezdomnym 

w okresie zimy.
3. Prace bieżące.

Maj

1. Rozpatrywanie  sygnałów i skarg społeczeństwa w zakresie  zagrożeń 
życia i mienia obywateli oraz kontrola ich załatwiania przez właściwe 
służby.

2. Prace bieżące.

Czerwiec

1. Ocena przygotowania placówek oświatowych w zakresie bezpiecznego 
wypoczynku dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji.

2. Prace bieżące.

Lipiec - Przerwa wakacyjna

Sierpień

1. Zapoznanie  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze 
2012 roku.

2. Prace bieżące Rady.

Wrzesień

1. Ocena realizacji zadań inwestycyjnych – remonty i oznakowanie dróg 
i ulic (tabliczki z numerami, nazwą ulicy).

2. Prace bieżące.

Październik
1. Ocena działalności OSP.
1. Prace bieżące.

Listopad
1. Prace nad wnioskami do budżetu Gminy Szydłowiec na 2013r.
2. Prace bieżące.

Grudzień

1. Opiniowanie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2013r.

2. Opiniowanie  projektów  uchwał  w  sprawach  podatkowych  i  opłat 
lokalnych oraz praca nad projektem budżetu na 2013r.

3. Prace bieżące.

CAŁY ROK
1. Opiniowanie projektów uchwał przedkładanych RM.
2. Prace Komisji nad zmianami w Statucie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/
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Przewod. Krzysztof Gula  odczytał plan pracy Komisji  Edukacji,  Kultury, 
Zdrowia, Spraw Społecznych i Socjalnych na 2012r.

Styczeń

1. Spotkanie  z  Radą  Sportu  Gminy  Szydłowiec-  Prezes 
Tomasz Bloch,

2. Informacja  na  temat  przygotowań  do  zimowego 
wypoczynku dzieci i młodzieży- Naczelnik Ewa Walczak,

3. Analiza sieci szkół, przedszkoli- Naczelnik Ewa Walczak, 
Dyrektor Krystyna Adamczyk,

4. Sprawy bieżące.

Luty
1. Analiza sieci szkół, przedszkoli – cd.
2. Kierownik  sportu  –  sprawozdanie  merytoryczne 

i finansowe  za  2011r.  -  kalendarz  imprez  sportowych  na 
2012r – Marek Zdziech

3. Zapoznanie  się  z   działalnością  klubów  sportowych 
działających  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Szydłowiec  – 
prezesi klubów, trenerzy.

4.  Stopień realizacji projektu kluczowego.
5. Sprawy bieżące.

Marzec

1. Ocena  i  przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Gminnej 
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  za 
2011r.
- podział środków
- profilaktyka
- formy pomocy dla dzieci z rodzin patologicznych i osób 

znajdujących  się  trudnych  warunkach  życiowych  – 
Sekretarz Jadwiga Kopycka.

2. Analiza  działalności  MOPS  za  2011r.-  Dyrektor  Józef 
Czerwiak.

3. Plan  remontów  i  inwestycji  w  placówkach  oświatowych 
w  2012r.oraz  w  latach  następnych  –  Naczelnik  Ewa 
Walczak, Dyrektor Krystyna Adamczyk.

4. Sprawy bieżące.

Kwiecień 1. Wypracowanie  opinii  w  sprawie  realizacji  budżetu  za 
2011r. – absolutorium.

2. Zapoznanie  się  ze  sprawozdaniem  z  działalności 
Szydłowieckiego  Centrum Kultury  i  Sportu  –  Zamek  za 
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2011r.- dyr. Małgorzata Bernatek 
3. Zapoznanie się ze stanem służby zdrowia na terenie Miasta 

i Gminy Szydłowiec – dyr. Andrzej Piotrowski 
4. Sprawy bieżące.

Maj

1. Stan przygotowań obiektów rekreacyjno – sportowych do 
letniego sezonu – Marek Zdziech

2. Prognoza  demograficzna  –  analiza  okresowa  sieci  szkół 
(potrzeby kadrowe) – Naczelnik Ewa Walczak

3. Sprawy bieżące.

Czerwiec

1. Omówienie  przygotowań  do  organizacji  wypoczynku 
letniego dzieci i młodzieży- Naczelnik Ewa Walczak

2. Zapoznanie  się  z  wynikami  egzaminów  w  placówkach 
oświatowych  prowadzonych  przez  gminę  Szydłowiec- 
Naczelnik Ewa Walczak

3. Informacja  na  temat  stanu  technicznego  obiektów 
szkolnych  i  stanu  przygotowań  do  remontów  w  okresie 
przerwy  wakacyjnej  i  obiektów  socjalnych  –  Dyrektor 
Krystyna Adamczyk, Józef Czerwiak

4. Sprawy bieżące.

Lipiec - przerwa urlopowa

Sierpień

1. Prace  nad  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  za  I 
półrocze 2012r. 

2. Zapoznanie się  z  wydatkami  i  potrzebami  na dożywianie 
dzieci  za  I  półrocze  2012r.  w  porównaniu  do  2011r.- 
Naczelnik Ewa Walczak

3. Analiza stanu przygotowania szkół i przedszkoli do nowego 
roku  szkolnego  2012/2013  –  posiedzenie  wyjazdowe- 
Dyrektor Krystyna Adamczyk

Wrzesień
1. Wnioski do projektu budżetu na 2013r.
2. Stopień  zabezpieczenia  szkół  przed  występującymi 

zagrożeniami:  narkomania,  kradzieże,  przemoc,  agresja; 
zakres  współpracy  z  Policją,  Strażą  Miejską;  działania 
podejmowane  w  jednostkach  oświatowych  w  celu 
ograniczenia przemocy – Naczelnik Ewa Walczak

3. Ocena realizacji projektu kluczowego.
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4. Sprawy bieżące.

Październik 1. Analiza  wyników  sportowych  osiągniętych  przez  szkoły 
w roku  szkolnym  2011/2012  prowadzone  przez  gminę 
Szydłowiec- Marek Zdziech

2. Sprawy bieżące.

Listopad
1. Prace nad projektem budżetu na 2013 rok.
2. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych
- wykorzystanie  środków  z  zewnątrz  na  wspieranie 

inwestycji.
3. Sprawy bieżące. 

Grudzień

1. Zaopiniowanie  i  uchwalenie  Gminnego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych 
i Narkomanii na 2013r. - Sekretarz Jadwiga Kopycka

2. Prace  nad  projektem  i  uchwaleniem  budżetu  Gminy 
Szydłowiec na 2013r.

3. Podsumowanie pracy komisji w roku 2012.
4. Plan pracy komisji na 2013r.
5. Sprawy bieżące.

Ponadto w okresie od I do XII  2012r.
1. Opiniowanie uchwał i wniosków.
2. Sprawy wniesione do komisji.

Plan  pracy  należy  traktować  jako  otwarty  z  możliwością  bieżącego 
wprowadzenia zagadnień i terminów w zależności od potrzeb.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.12. 
Radna  D.  Jakubczyk  z  niepokojem  powzięła  wczoraj  na  posiedzeniu 
Komisji  Budżetu  informację  o  rzekomym  zamiarze  likwidacji  funduszy 
sołeckich. Poinformowała, że wywodząc się ze środowiska wiejskiego wie, że 
te  pieniądze  w  bardzo  dużej  mierze  zaspokajają  podstawowe  potrzeby 
mieszkańców społeczności  wiejskiej.  Na terenie  z  którego pochodzi  radna 
wiele udało się zrobić pożytecznych rzeczy. Radna złożyła wniosek, aby nie 
likwidować funduszy sołeckich, aby to tak pozostało bez zmian.
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Poinformowała,  że  fundusz  sołecki  liczy  się  na  każdego  mieszkańca 
procentowo.  Ponadto  cześć  wydatków   wykonanych  w  ramach  funduszu 
sołeckiego podlega zwrotowi w formie dotacji  celowej z budżetu Państwa. 
Więc, jeśli nawet taki zamiar by się pojawił to oznaczałoby, że Rada zrzeka 
się  pewnych wpływów do budżetu Gminy.  Z interpretacji  RIO jaką radna 
posiada  wynika,  że  oprócz  ustawowych  odpisów  istnieje  możliwość 
zwiększenia środków funduszu ponad wysokość określoną w ustawie, ale nie 
ma to wpływu na wysokość zwrotu. Radna wniosła o wycofanie się z zamiaru 
likwidacji  funduszu  sołeckiego–  jeżeli  taki  zamiar  istnieje,  a  po  drugie 
ponieważ teraz jest  za późno, ale mając taką wiedzę w przyszłości  będzie 
wnioskowała o zwiększenie środków na odpis w zakresie tych funduszy.

Radna  B.  Grzyb  ponownie  przypomniała  swoją  interpelację  w  sprawie 
oznakowania miejscowości Zdziechów Działy od strony Chustek i od strony 
Jankowic.  Radna  od  m-ca  sierpnia  zgłasza  tą  sprawę  do  naczel. 
K. Piotrowskiego.

Radny M. Plewa wrócił w swej interpelacji do podjętej uchwały dotyczącej 
dotacji  dla  Samorządowego  Zakładu  Usług  Komunalnych.  W  dniu 
dzisiejszym Rada uchwaliła dotację w wysokości 250 tys. zł na składowanie 
odpadów na wysypisku śmieci.  W latach wcześniejszych takie  dotacje  nie 
były uchwalane, jest to pierwszy raz. Radny chciałby zrozumieć dlaczego to 
się stało, kto będzie ostatecznie beneficjentem tej dotacji, z czego to wynika. 
Uzasadnienie do projektu uchwały mówi tylko, że zostało 250 tys. zł ujęte 
w budżecie podzielone na 6 tys. m3 które mają być składowane, ale dlaczego 
Rada tą dotację uchwala to nie do końca radny zrozumiał. 
Wobec tego radny zwrócił się o udzielenie informacji na piśmie z czego to 
wszystko wynika.

Przybył na sesję burmistrz A. Jarzyński.

Radny  L.  Jakubowski w  imieniu  mieszkańców  części  Zdziechowów 
i Chustek  przekazał  niezadowolenie  wyrażone  osobiście  i  telefonicznie  do 
radnego odnośnie podjętych uchwał przez Radę Miejską w sprawie zamiaru 
likwidacji  PSP w Wysocku  i  zamiaru  przekształcenia  PSP w Zdziechowie 
w filię PSP w Wysokiej. Rodzice podkreślają, że szkoła to nie tylko sprawa 
finansów, budżetu, że to również jakieś życie lokalnej społeczności,  jakieś 
różne formy działania aktywności społecznej. Wobec powyższego wnioskują, 
o pozostawienie tej szkoły w Zdziechowie, w Wysocku. Przekazał również 
pytanie  -  dlaczego  PSP  w  Zdziechowie  przekształca  się  w  filię  PSP 
w Wysokiej, gdy obwód szkoły w Zdziechowie jest w Zespole Szkół im. Jana 
Pawła  II  w Szydłowcu.  Radny  stwierdził,  iż  to  jest  w  jego  obowiązku 
przekazanie pytania, jak też głosów niezadowolenia rodziców.
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Radna D. Jakubczyk zwróciła się o dostarczenie planu pracy na 2012 rok 
poszczególnych komisji każdemu radnemu.

Ad.13. 
Skarbnik I. Czarnota odniosła się do interpelacji radnej D. Jakubczyk, gdyż 
ta informacja padła od niej  na wczorajszym posiedzeniu Komisji  Budżetu. 
Przy omawianiu projektu budżetu w Regionalnej Izbie Obrachunkowej padła 
propozycja  ze  strony  RIO,  aby  nie  wchodzić  z  zamiarem  tworzenia  tego 
funduszu na lata następne, gdyż inne gminy z tych funduszy juz wychodzą. 
Większość ościennych gmin, które miały już na 2012 rok zwiększać fundusz 
nie ujęła ich w budżetach roku 2012. Nasza gmina zwiększyła już fundusz 
sołecki w Majdowie w 2010 roku w kwocie ok. 16 tys. zł na wymianę rur 
azbestowych  z  funduszu  sołeckiego  zwiększono  budżetem  o  50  tys.  zł 
wykonała to spółka „Wod i Kan”. Robione to już było w trakcie realizacji 
funduszu sołeckiego w latach poprzednich. 

Naczel. K. Piotrowski odpowiedział, że pamięta. Jak będą środki w nowym 
budżetu to zostanie to wykonane. /bez mikrofonu/

Ad.14.
Przewod. obrad odczytała pisma:
-  RIO  z  dnia  6  grudnia  2011r.  w  sprawie  uchylenia  w  części  uchwały 
Nr 8/II/10 z 28 grudnia 2010r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania dotacji przez 
niepubliczne przedszkola działające na terenie gminy Szydłowiec.

- od Marszałka Woj. Mazowieckiego do Burmistrza w sprawie odpadów
Naczel. K. Piotrowski poinformował, że przy piśmie przekazane są 3 ankiety- 
1. - musi wypełnić UM,
2. -  jest  propozycją,  aby  skierować  do  mieszkańców  gminy,  aby 

wypowiedzieli się na temat azbestu,
3. do organizacji pozarządowych
Jest zaplanowane, że w m-cu styczniu zostanie ankieta zamieszczona w BIP 
lub w prasie lokalnej .To co należy do UM to juz jest wypełniane. Zostanie ta 
3 część do instytucji pozarządowych – zostanie wysłane.

-  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Rozwoju  Społeczeństwa  Obywatelskiego 
„TABULA RASA” zwróciło uwagę, że uchwała Nr 82/XII/11 Rady Miejskiej 
w  Szydłowcu  z  dnia  19  grudnia  2011  r.  w  sprawie  przyjęcia  Programu 
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Współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2012 r. jest 
podjęta z naruszeniem prawa. Brak jest uchwały, która określa szczegółowy 
sposób  konsultowania  z  organizacjami  pożytku  publicznego  lub 
organizacjami  pozarządowymi  projektów  aktów  prawa  miejscowego 
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji.
Insp.  J.  Kopycka odczytała  odpowiedzi  na wcześniej  złożone pisma przez 
ww. Stowarzyszenie.

Ad.15.
Przewod. obrad. powiedziała z dumą, że prace nad budżetem przebiegały 
w atmosferze  pełnego  zrozumienia  i  fachowości.  Radni  to  zespół  ludzi 
doświadczonych dbających o dobry wizerunek miasta i gminy oraz gminne 
finanse. Każda decyzja jest przemyślana i przedyskutowana. Podsumowanie 
2011r. wypada bardzo dobrze. Zakończono wodociągowanie północnej części 
gminy,  mamy  także  szereg  innych  inwestycji,  które  zostały  zrealizowane 
w 2011 roku.
W  imieniu  Prezydium  podziękowała  za  zaangażowanie  i  wyjątkowo 
sumienne  wykonywanie  obowiązków  radnym,  sołtysom,  burmistrzowi 
A. Jarzyńskiemu, z-cy burmistrza K. Ziółkowskiemu, skarbnik I. Czarnocie, 
wszystkim pracownikom oraz wszystkim jednostkom gminnym i spółkom.
Złożyła życzenia na nadchodzący rok 2012 – „zdrowia, radości ale również 
zadumy nad tym co minęło i nad tym co nas czeka. Dużo optymizmu, ciepła 
od drugiego człowieka i miłości ze strony bliskich i otaczających nas ludzi.” 

Radny  W.  Winiarski podziękował  Burmistrzowi  za  podjętą  decyzje 
w sprawie zakupu i zamontowania wiat przystankowych w m. Majdów. 
Odnosząc  się  do  budżetu  powiedział,  że  trudno jest  wywalczyć  środki  na 
tereny wiejskie. I podjęty budżet pokaże w jaki sposób będzie prowadzona 
zrównoważona polityka jeśli chodzi o inwestycje w naszej gminie. 

Za  pracę  nad  budżetem  burmistrz  Andrzej  Jarzyński  podziękował 
przewodniczącej Rady Miejskiej Krystynie Bednarczyk oraz na jej ręce złożył 
podziękowanie dla wszystkich radnych. 
- Stwierdził, że budżet na 2012 rok jest wymagający, ale przede wszystkim 
mobilizujący.  Dlatego  dziś  składając  gratulacje,  zwrócił  się  również  o  tę 
mobilizację. Przed Radą wiele ważnych zadań do wykonania. Wierzy, że przy 
wspólnym  zaangażowaniu  uda  się  je  urzeczywistnić.  To  nie  pierwsze 
wyzwanie jakiego podejmuje się samorząd gminny. Już w 2002 przyszło się 
zmierzyć z wieloma problemami, ale dzięki radnym, którzy siedzą na tej sali 
i są  już  kolejną  kadencję  radnymi,  wszyscy  są  świadkami  pozytywnych 
przemian zachodzących na terenie naszej gminy – powiedział Burmistrz.
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Wyraził  podziękowania  pracownikom  BRM,  skarbnik  I.  Czarnocie,  z-cy 
burmistrza  K.  Ziółkowskiemu,  głównemu  specjaliście  B.  Boruszewskiemu 
i wszystkim pracującym w samorządzie gminnym oraz sołtysom.
Na zakończenie złożył wszystkim obecnym życzenia noworoczne. 

Radna  D.  Jakubczyk  przekazała  Burmistrzowi  wyrazy  współczucia  oraz 
złożyła życzenia noworoczne.

Ad.16.
Na tym porządek XIII sesji został wyczerpany.

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1555

Rada podjęła uchwały od Nr 86 do Nr 90/XIII/11 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodnicząca obrad:
Krystyna 

Jachowska- Sadura  Krystyna Bednarczyk

32


	MARZEC
	Zapoznanie się z taryfą za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 2011r.
	Prace bieżące komisji – opiniowanie projektów uchwał
	Przerwa urlopowa


